
Raision nuorisovaltuuston toimintakertomus 2021  

Yleistä  

Raision nuorisovaltuusto on lakisääteinen vaikuttajaryhmä nuorten osallistumis- ja 
vaikuttamismahdollisuuksien takaamiseksi kunnallishallinnon eri toimialoilla. 
Nuorisovaltuuston tehtävänä on tuoda lasten ja nuorten ääni kuuluviin, ottaa kantaa 
ajankohtaisiin asioihin sekä tehdä aloitteita ja kannanottoja. Kaupunginhallitus on 
kokouksessaan asettanut Raision kaupungin nuorisovaltuuston ja hyväksynyt 
toimielimen toimintasäännöt. Nuorisovaltuuston toimikausi on kaksi (2) 
kalenterivuotta. Nuorisovaltuuston toimintaa ohjasi yhteisöpedagogi Paula Mäkelä 
ja vuoden lopussa Johannes Keskinen.  

Nuorisovaltuuston kokoonpano  

Essi Tuokko     puheenjohtaja  
Emilia Sundén    1. varapuheenjohtaja  
Miio-Ossian Ojanen    2. varapuheenjohtaja  
Leia Kuorilehto     sihteeri  
Nico Packalén     sihteerin varahenkilö  

Lukion jäsenet:  
Emilia Sundén (varalla Sara Janger) 
Essi Tuokko (varalla Heikki Laakso) 
Mathilda Virtanen (varalla Leonardo Gabrera Gatell) 

Rasekon jäsenet:  
Aleksi Nurmi 
Sofia Rusanen 
Nico Packalén  
 
Vaisaaren yläkoulun jäsenet: 
Vili Pinta (varalla Matias Simolin) 
Stella Enwena (varalla Miina Jaatinen) 
Tomi Luoma (varalla Aino Javanainen)  
Jani Rautio (varalla Artturi Raittinen) 
Leia Kuorilehto (varalla Aslan Laaksonen) 
Liinu Eloranta (varalla Jenny Anttila) 
Peppi Piivek (varalla Aapo Kalajoki) 
Kalle Laakso 
 
Koulujen ulkopuolinen jäsen ja hänen varajäsenensä: 



Miio-Ossian Ojanen (varalla Aada Huhtala) 
 
Kokoukset  

Nuorisovaltuusto kokoontui vuonna 2021 yhteensä 7 kertaa virallisissa 
kokouksissa. Kokoukset pidettiin pääsääntöisesti kaupungintalon valtuustosalissa, 
mutta maailmanlaajuisen pandemiatilanteen (Covid-19) johdosta nuorisovaltuusto 
kokousti etäkokouksina Google meet -palvelun välityksellä. Kokousten ulkopuolella 
lautakunnissa ja työryhmissä työskentelyä toteutettiin aktiivisesti 
osallistumismahdollisuuksien mukaan. Vuoden 2021 yleiskokous jouduttiin 
valitettavasti perumaan kaupunginhallituksen ohjeistuksen mukaisesti 
pandemiatilanteen johdosta. Myös nuorisovaltuuston suunnittelema 
kirpputoritapahtuma jouduttiin peruuttamaan kokoontumisrajoitusten astuessa 
voimaan.  

Lautakuntien edustajat  

Sivistyslautakunta Liinu Eloranta  
Vapaa-aikalautakunta Peppi Piivek 
Infralautakunta Jani Rautio  
Sosiaali- ja terveyslautakunta Sofia Rusanen  

Nuorisovaltuuston edustajia kutsuttiin lautakuntien kokouksiin kuultavaksi vuoden 
2021 aikana. Tekninen-, sosiaali- ja terveys- sekä infralautakunta kutsui 
kokouksiinsa nuorisovaltuuston edustajia erillisellä kutsulla. Sivistys- ja vapaa-
aikalautakunnan kaikissa kokouksissa nuorisovaltuustolla on pysyvä nimetty 
edustaja. Nuorisovaltuuston yhteistyö syveni toimikauden aikana etenkin 
sivistyslautakunnan ja vapaa-aikalautakunnan kanssa. Palaute lautakuntien ja 
nuorisovaltuuston yhteistyöstä on ollut positiivista. Nuorisovaltuuston edustajat 
ovat tuoneet lautakunnan kokouksissa esille omia aiheitaan ja osallistuneet 
keskusteluun muiden lautakunnan jäsenten kanssa. 

Toimintaa  

Keväällä 2021 nuorisovaltuusto suunnitteli ahkerasti yleiskokousta,  
kirpputoritapahtumaa, sekä Raision Lasten Parlamenttia. Nuorisovaltuuston 
yleiskokousta ei kuitenkaan järjestetty vuonna 2021 vallitsevan maailmanlaajuisen 
pandemiatilanteen (Covid-19) johdosta. Nuorisovaltuusto päätti järjestää 
yleiskokouksen seuraavana kalenterivuonna 2022. 

Kirpputoritapahtuma 

Nuorisovaltuuston suunnittelemaa kirpputoritapahtumaakaan ei järjestetty vuonna 



2021 vallitsevan pandemiatilanteen (Covid-19) johdosta. Nuorisovaltuusto kuitenkin 
suunnitteli ja ideoi kirpputoritapahtuman kulkua. Kirpputoritapahtuma päätettiin 
järjestää seuraavana kalenterivuonna 2022, jos pandemia tilanne sallii. 
 
Nuorisovaltuuston edustus Raision Lasten Parlamentissa ja 
viidesluokkalaisten itsenäisyyspäivän juhlassa 
 
Raision kaupunki perui myös Lasten Parlamentin ja viidesluokkalaisten 
itsenäisyyspäiväjuhlan vuodelta 2021, mihin nuorisovaltuuston edustajien oli 
tarkoitus osallistua. 

Frisbeegolfrata aloite 

Nuorisovaltuusto teki aloitteen liittyen frisbeegolfrataan Raisiossa Aleksi Nurmen 
ehdotuksesta, jota käsiteltiin laajasti vapaa-aika lautakunnassa. Frisbeegolfrata 
päätettiin toteuttaa seuraavan/seuraavien vuosien aikana Kerttulan pururadan 
yhteyteen. Nuorisovaltuuston toiveena oli pitkä 18-20 väyläinen frisbeegolfrata, jota 
jäätiin suunnittelemaan Raision alueelle toteutettavaksi tulevien vuosien aikana. 

Kiusaamistilanne Raisiossa 

Nuorisovaltuusto nosti aikaisemmalla valtuustokaudella edustaja Järvenpään 
aloitteesta esille Raision koulujen kiusaamistilanteen ja pohti ennaltaehkäisevän 
työn merkitystä kiusaamiselle. Nuorisovaltuusto päätti koota työryhmän 
kiusaamistilanteen käsittelyä varten. Toimikauden 2021 työryhmään kuuluivat Leia 
Kuorilehto, Kalle Laakso, Mathilda Virtanen, Aleksi Nurmi ja Sofia Rusanen. 
Työryhmä etsi vaihtoehtoja kiusaamisen ehkäisyyn, ja työryhmän edustaja Leia 
Kuorilehto kokosi raportin kiusaamisen ilmenemisen muodoista Raisiossa. 
Työryhmän edustajat kokoustivat asiaan liittyen myös muiden kaupungin tahojen 
kanssa.  

Ilkivaltatilanne Raisiossa 

Ilkivalta on jälleen yleistynyt Raisiossa. Tämän vuoksi nuorisovaltuustolta ollaan 
pyydetty ideoita, joiden avulla Raisiossa voitaisiin vähentää ilkivaltaa. Kokouksen 
keskustelussa ilmenneistä ideoista koottiin lista, joka toimitettiin myöhemmin 
sivistysjohtajalle.  

Yhteistyö NuVa ry:n ja muiden nuorisovaltuustojen kanssa 

Nuorisovaltuusto osallistui huhtikuussa nuorisovaltuustojen väliseen 
juoksukilpailuun. Juoksukilpailun ideana oli kannustaa koko nuorisovaltuusto 
liikkumaan hyvässä hengessä huhtikuun aikana. Juoksukilpailussa 
nuorisovaltuuston jäsenten lenkkeilemät matkat dokumentoitiin ja kokonaistulos 
laskettiin viikoittain yhteen ja jaettiin lopuksi nuorisovaltuuston jäsenten määrällä. 



Kilpailuun osallistui 61 nuorisovaltuustoa eri puolilta Suomea, ja Raision 
nuorisovaltuusto sijoittui kilpailussa 38. sijalle. 

Nuorisovaltuusto on mahdollisuuksien mukaan nimittänyt osallistujia NuVa ry:n 
tapahtumiin ja koulutuksiin. 

NuVa ry:n edustaja Verna Myllymaa esitteli NuVa ry:n toimintaa nuorisovaltuustolle. 

Raision viihtyisyyden lisääminen nuorten näkökulmasta 

Nuorisovaltuusto osallistui Kauppakeskus Myllyn aloittamaan “Nuoret radalle” 
hankkeeseen, jonka tarkoituksena oli lisätä nuorten harrastusmahdollisuuksia 
pandemiatilanteen aikana. Hankkeeseen liittyen nuorisovaltuusto ideoi useita 
erilaisia harrastusmahdollisuuksia nuorille, ja suurimpana niistä pinnalle nousivat 
moottoriurheilu sekä katutaide ja graffitit. Nuorisovaltuusto lähti tästä innostuneena 
aktiivisesti suunnittelemaan “nuorten puistoa”. Puiston ideana olisi mahdollistaa  
moottoriajoneuvoilla temppuilu omalla vastuulla, sallitusti suljetulla alueella. 
Nuorisovaltuusto haluaa tarjota raisiolaisille nuorille paikan, jossa nuorilla olisi 
miellyttävä oleskella ja ettei laitonta temppuilua mopoilla tapahtuisi liikenteessä, 
vaan se voitaisiin suorittaa sallitusti siihen tarkoitetussa paikassa. Puiston yhteyteen 
voitaisiin liittää graffitiseiniä mahdollistamaan katutaiteen toteuttamista. 
Nuorisovaltuusto lähti aktiivisesti suunnittelemaan nuorten puistoa ja sen 
mahdollista sijaintia. 

Nuoret radalle hankkeesta tuulta alleen saanutta graffiti- hanketta lähdettiin 
aktiivisesti toteuttamaan nuorisovaltuuston puheenjohtajan Essi Tuokon johdolla. 
Raision Tokmannin hissikuilu lahjoitettiin ensimmäiseksi graffititaiteen kohteeksi, ja 
graffititaiteilijat alkoivat aktiivisesti suunnittelemaan hissiin toteutettavaa taideteosta. 
Nuorisovaltuusto ehdotti myös alikulkutunnelien käyttämistä graffititaiteen 
luomiseen. 

Nuorisovaltuuston ryhmäytymispäivä Kesärannassa 

Nuorisovaltuusto joutui kokoustamaan koko 2021 kevätlukukauden etänä 
pandemiatilanteen johdosta, joten nuorisovaltuusto päätti pitää ryhmäytymispäivän 
19.8. Ryhmäytymispäivässä tutustuttiin muihin nuorisovaltuutettuihin, ideoitiin 
millainen olisi paras mahdollinen Raisio sekä pohdittiin nuorisovaltuuston toimintaa. 

Kaupungin päätöksenteon seuraaminen 

Nuorisovaltuusto seurasi mahdollisuuksien mukaan kaupunginvaltuuston 
kokouksia koko toimikauden ajan. Nuorisovaltuuston lautakuntien edustajat 
seurasivat omien lautakuntien kokouksia ahkerasti koko vuoden 2021 ajan. Silloin 
tällöin lautakuntien ja nuorisovaltuuston yhteistyössä oli ongelmia, kun 
kokouskutsut eivät tavoittaneet nuorisovaltuuston edustajia. 



Yhteistyö kaupunginjohtaja Eero Vainion kanssa 

Nuorisovaltuusto kokoontui perinteensä mukaan joululounaalle yhdessä 
kaupunginjohtajan Eero Vainion kanssa. Lounaalla keskusteltiin Raision 
tulevaisuuden linjoista ja Raiha- hankkeesta ja nuorisovaltuuston edustajat saivat 
tutustua kaupunginjohtaja Eero Vainioon rennon jutustelun merkeissä.  

Lopuksi  

Vuosi 2021 oli koko nuorisovaltuustolle aktiivinen ja työntäyteinen, mutta myös 
pitkälti koronarajoitusten kanssa työskentelemisen opettelua. Pandemiatilanteen 
johdosta sovelsimme valtuuston toimintatapoja ja kokoustimme etäyhteyksin. 
Tärkeintä kuitenkin on se, ettei nuorten vaikuttaminen pysähdy poikkeusoloista 
huolimatta. Kokonaisuudessaan toimikausi 1.1.2020-31.12.2021 edisti nuorten 
hyvinvoinnin ja vaikutusmahdollisuuksien toteutumista Raisiossa. Nuorisovaltuusto 
tarjosi asiantuntevia kannanottoja kaupungin toimielinten käsittelemiin asioihin. 
Kuntalaissa (410/2015) §26 sekä lasten- ja nuorten osallistumista ja kuulemista 
säätävässä nuorisolaissa (72/2006) §8 asetetut tavoitteet nuorten osallisuudesta 
ovat toteutuneet hyvin Raisiossa. Jatkossakin lakien hyvä toteutuminen edellyttää 
nuorisovaltuuston aktiivista panosta kaupungin päätöksenteossa ja valmistelutyössä.  

Raisiossa 20.2.2022  
Raision nuorisovaltuusto 
 


